
Protokół Nr 38/2018 

 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 27 marca 2018 r. godz. 14.32 – 15.33 

w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

Obradom przewodniczył: Przewodniczący Komisji – Mariusz Łata 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – Pan Mariusz Łata 

otworzył posiedzenie, stwierdzając quorum  

na podstawie listy obecności.  

I. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Opiniowanie projektów uchwał  

na sesję Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu  

28 marca  2018 r. w sprawie: 

 

1) podziału miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym (pkt III poz. 1) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Radny Andrzej Pałka zwrócił się  

z zapytaniem, w jaki sposób przygotowany 

został projekt podziału miasta na okręgi 

wyborcze. 

Odpowiadając na pytanie Radnego, 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że przedstawiony podział 

na okręgi wyborcze funkcjonował przy 

wyborach samorządowych 8 lat temu, przed 

wprowadzeniem jednomandatowych 

okręgów wyborczych. Przy ustalaniu 

okręgów wyborczych bierze się pod uwagę 

liczbę mieszkańców, za pomocą której ustala 

się normę przedstawicielstwa, która  

w Ostrowcu Świętokrzyskim wynosi 2930 

mieszkańców. Przy tworzeniu okręgów łączy 

się osiedla sąsiadujące ze sobą, w taki 

sposób, by powstała odpowiednie liczba 

mandatów. Zgodnie z Kodeksem 

wyborczym, po podzieleniu liczby 

mieszkańców przez normę 

przedstawicielstwa, w każdym okręgu 
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2) trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i nie-

publicznych placówek oświato-

wych prowadzonych na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

przez organy inne niż Gmina 

Ostrowiec Świętokrzyski, a także 

trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wyko-

rzystywania oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji 

(pkt III poz. 2) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

powinno wyjść od 5 do 8 mandatów. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła również, że jest kilka 

opcji podziału miasta, w tym opcja z 3 

okręgami lub opcja z okręgami liczącymi 7, 

5, 5 i 6 mandatów, jednak tu największy 

okręg pokryłby dużą część miasta.  

Stwierdziła także, że przedstawiony podział 

jest optymalny i pamiętany jeszcze przez 

mieszkańców miasta. Podział ten spełnia 

wszystkie wymagania, uzyskał też 

pozytywną opinię Krajowego Biura 

Wyborczego w Kielcach. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie podziału miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym (projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu) 

 

Radny Andrzej Pałka zwrócił uwagę,  

że taka  uchwała funkcjonowała już 

wcześniej i zwrócił się z zapytaniem, jakie 

zmiany wprowadza nowy projekt uchwały.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Pan Jan B. Malinowski 

wyjaśnił, że poprzednia uchwała wygasła 

zgodnie z zapisami ustawy  

o funkcjonowaniu zadań oświatowych.  

W stosunku do wcześniej obowiązujących 

zapisów, skrócony został okres składania 

wniosku, zniesiono również zasadę proporcji 

na rzecz realnej liczby dzieci na początku 

miesiąca. Zdaniem Naczelnika J. B. 

Malinowskiego, nowe przepisy usprawnią 

pracę związaną z udzielaniem dotacji.  

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych 

placówek oświatowych prowadzonych  

na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 



3 
Protokół Nr 38/2018  z posiedzenia Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 27 marca  2018 r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2018 rok (pkt III 

poz. 3) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

przez organy inne niż Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski, a także trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystywania oraz terminu 

 i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji 

(projekt uchwały w załączeniu do 

protokołu) 

 

Radny Andrzej Pałka zwrócił się  

z zapytaniem, co się kryje pod pojęciami 

zawartymi w pkt 3 i 4 tj. profilaktyka 

uniwersalna, selektywna, wskazująca oraz 

redukcja szkód, rehabilitacja zdrowotna, 

społeczna i zawodowa.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Pan Jan B. Malinowski 

wyjaśnił, że pojęcia te pochodzą  

z Narodowego Programu Zdrowia. 

Poinformował, że profilaktyka związana jest 

ze stopniem zagrożenia alkoholizmem, 

natomiast jeżeli chodzi o redukcję szkód, 

prowadzone są usługi dla uzależnionych 

mieszkańców, mające na celu stwarzanie im 

szansy na powrót do normalnego 

funkcjonowania w społeczeństwie.  

Następnie Przewodniczący Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – 

Pan Mariusz Łata zwrócił uwagę, że obecnie 

trwa dyskusja dotycząca ograniczenia liczby 

punktów sprzedaży alkoholu oraz zwrócił się 

z zapytaniem, jakie działania są planowane 

przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Pan Jan B. Malinowski 

wyjaśnił, że będzie konieczna zmiana 

uchwały o punktach sprzedaży alkoholu oraz 

niezbędne będzie przeprowadzenie szkoleń 

dla członków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że prowadzone są 

działania rozpoznawcze dotyczące 

ograniczenia sprzedaży alkoholu, jednak jest 

to kwestia problematyczna. Radykalne 

rozwiązania, jak np. wprowadzenie zakazu 

sprzedaży napojów alkoholowych  
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po godz. 20, może spowodować powstanie 

tzw. melin. Zwróciła również uwagę,  

że mieszkańcy skarżą się na konkretne 

sklepy. Zdaniem Pani Wiceprezydent  

Marzeny Dębniak, ograniczenia, 

kogokolwiek by nie dotyczyły,  odbiją się 

dużym echem. 

Radny Kamil Stelmasik zaproponował 

przeprowadzenie w tym temacie konsultacji 

z mieszkańcami, przy okazji głosowania na 

projekty zgłoszone do Budżetu 

Obywatelskiego. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak zwróciła uwagę, że znikomy 

procent mieszkańców oddaje głos  

w Budżecie Obywatelskim i przypomniała, 

że w konsultacjach dotyczących sklepów 

wielkopowierzchniowych wzięło udział 

niewielu mieszkańców.  

Następnie Radny Andrzej Pałka zwrócił się  

z zapytaniem, czy stacje paliw otrzymują 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu od Gminy.  

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że koncesje na sprzedaż 

stacjom paliwowym wydaje gmina, jednak 

na stacjach czy przed nimi ludzie nie 

spożywają zakupionego alkoholu. 

Następnie Radna Małgorzata Krysa zwróciła 

się z prośbą o wyjaśnienie, czy istnieje 

możliwość cofnięcia koncesji komuś, kto 

prowadzi działalność przy placach zabaw. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że ciężko jest cofnąć 

wydaną wcześniej koncesję. Należałoby się 

również zastanowić, co zrobić z już 

wydanymi koncesjami, w przypadku 

przyjęcia uchwały ograniczającej sprzedaż 

alkoholu w odległości 100-200 metrów od 

placów zabaw.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu – Pan 

Mariusz Łata  stwierdził, że są przepisy 

mówiące o tym, komu i kiedy można cofnąć 

koncesję i należałoby po prostu częściej 

kontrolować punkty sprzedaży alkoholu.  

Radny Andrzej Pałka przypomniał, kwestię 
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związaną ze sklepem z dopalaczami. Gdy 

przyszła kontrola, konieczne było zbadanie 

składu, próbki przekazywane były do 

laboratorium.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu – Pan 

Mariusz Łata zwrócił się  

z zapytaniem o ilość kontroli dokonywanych 

przez Straż Miejską w zakresie sprzedaży 

alkoholu i czy punkty sprzedaży alkoholu są 

kontrolowane przez Gminną  Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak zwróciła uwagę, że Straż Miejska 

nie może dokonywać zakupów 

kontrolowanych, takie działania może 

prowadzić tylko Policja.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Pan Jan B. Malinowski 

potwierdził, że Gminna  Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

kontroluje punkty sprzedaży alkoholu.  

Radna Małgorzata Krysa zwróciła się  

z zapytaniem o możliwość zintensyfikowania 

kontroli Straży Miejskiej na placach zabaw, 

gdyż na ich terenie przebywają osoby 

spożywające napoje alkoholowe. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że Straż Miejska wie, 

gdzie są zagrożenia, jednak obecnie pracuje 

w niej tylko 28 funkcjonariuszy. Biorąc pod 

uwagę zmianowość ich pracy, nie jest 

możliwe zabezpieczenie terenu całego miasta 

w tym samym czasie. Dlatego też należy 

dzwonić i informować, jeśli zajdzie 

konieczność podjęcia interwencji przez 

funkcjonariuszy Straży Miejskiej. 

Radny Kamil Stelmasik przypomniał,  

że na terenie miasta funkcjonowały mieszane 

patrole Policji i Straży Miejskiej. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że Straż Miejska 

wspomagała w tych patrolach Policję, więc 

przy obecnym stanie kadrowym nie byłoby 

osób do patroli Straży Miejskiej. 

Radny Kamil Stelmasik zwrócił uwagę, że są 
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miasta, w których funkcjonują patrole 

mieszkańców ze strażnikami miejskimi. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak stwierdziła, że zasadniejsze od 

takich patroli byłoby zwiększenie 

zatrudnienia w Straży Miejskiej. 

Przypomniała, że są miasta, w których 

likwiduje się straże miejskie. Z reguły są to 

miasta, w których straż miejska dysponowała 

radarami. Wiceprezydent zwróciła uwagę, że 

poza standardowymi patrolami, 

funkcjonariusze Straży Miejskiej sprawdzają 

10 piętra w wieżowcach, ochraniają 

ostrowieckie gimnazja, pomagają osobom 

bezdomnym podczas mrozów. 

Przypomniała, że celem Straży Miejskiej nie 

jest udzielanie mandatów i w większości 

udzielane są pouczenia. 

Radny Dariusz Kaszuba stwierdził, że Straż 

Miejska powinna w większy sposób 

zachęcać mieszkańców do informowania  

o konieczności podjęcia interwencji. 

Zdaniem Radnego, że mało kto dzwoni  

z prośbą o interwencję, natomiast pretensji 

ze strony mieszkańców jest wiele. Radny 

Dariusz Kaszuba zwrócił również uwagę,  

że zasadne były wspólne patrole Straży 

Miejskiej i Policji, gdyż w patrolu tym 

policjant miał możliwość podjęcia skutecznej 

interwencji. Zdaniem Radnego patrole 

obywatelskie nie mają sensu istnienia.  

Radny Kamil Stelmasik zasugerował, aby na 

zasadzie eksperymentu wprowadzić patrole 

mieszane.  

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak zwróciła uwagę na to, że zmienia 

się postrzeganie Straży Miejskiej przez 

mieszkańców. Miało na to wpływ 

zwiększenie zakresu działania Straży 

Miejskiej np. odpalanie samochodów  

w czasie mrozów. 

Radny Dariusz Kaszuba zwrócił uwagę, że w 

przypadku funkcjonowanie patroli 

obywatelskich, Straż Miejska musiałaby 

wziąć odpowiedzialności za tą drugą osobę. 

Przypomniał, że w minionych latach 
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4) zmieniająca uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdzia-

łania Narkomanii na lata 2018 – 

2020 (pkt III poz. 4) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

funkcjonował inny sposób na zwiększenie 

bezpieczeństwa w mieście, jakim było 

przekazywanie środków na 

ponadnormatywne piesze patrole Policji.   

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak potwierdziła, że przez 2 – 3 lata 

gmina przekazywała środki, dzięki którym 

funkcjonowały piesze ponadnormatywne 

patrole Policji, szczególnie przy 

kąpieliskach. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

zmieniający uchwałę w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2018 rok 

(projekt uchwały w załączeniu do 

protokołu) 

 

Radna Małgorzata Krysa zwróciła się  

z zapytaniem, czy została opracowana już 

ulotka dotycząca instytucji pomocowych. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak poinformowała, że ulotka została 

już opracowana i zostanie ona wydana  

w znacznym nakładzie.  

Następnie Radna Małgorzata Krysa zwróciła 

uwagę, że w raporcie z wykonania w 2017 r. 

Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2015 – 2017 widnieje 

informacja, z której wynika, że z punktu 

konsultacyjnego skorzystało w 2017 r. 

więcej kobiet niż mężczyzn. Zwróciła się 

również z pytaniem, kiedy powstał ten punkt. 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że kobiety częściej 

szukają pomocy. Widoczny jest również to, 

że obecnie większe problemy wychowawcze 

sprawiają dziewczęta. Poinformowała 

również, że punkt konsultacyjny działa już 

od 4 lat i zauważyć można, że jest on 

potrzebny.  

Radny Andrzej Pałka przypomniał, że 

zgłaszał interpelacje odnośnie zakupu psa do 

policji, jak również dofinansowania patroli 
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II. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sprawy różne: 

 

1) Sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski  

z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2017 r. 

 

 

2) Raport z wykonania w 2017 r. 

Gminnego Programu Przeciwdzia-

łania Narkomanii na lata 2015 – 

2017 w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski 

 

3) Przyjęcie Planu Pracy Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury  

i Sportu RM na 2018 rok. 

pieszych.  

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że Policja nie jest 

jednostką gminną. Gmina ma wiele zadań 

własnych i środki finansowe powinny być 

przeznaczane przede wszystkim na ich 

realizację.  

Radny Kamil Stelmasik przytoczył 

informację Straży Miejskiej, z której wynika, 

ze w 2016 r. dokonała ona 660 czynności 

służbowych tylko na terenie osiedla Pułanki. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

zmieniający uchwałę w sprawie Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

na lata 2018 – 2020 (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu) 

 

 

 

Członkowie Komisji przyjęli do wiadomości 

sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2017 r. 

(sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu) 

 

Członkowie Komisji przyjęli do wiadomości 

raport z wykonania w 2017 r. Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2015 – 2017 w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski (sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu) 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli 

plan pracy Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu RM na 2018 r. (plan pracy 

w załączeniu do protokołu) 

 

 

Radna Małgorzata Krysa zwróciła się  

z zapytaniem, w ilu szkołach prowadzone są 

zajęcia z elementami socjoterapii dla 
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uczniów i czy zajęcia te będą kontynuowane 

w okresie wakacji. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że zajęcia te organizowane są przez 

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, który 

zatrudnia osoby ze stosownymi 

kwalifikacjami. W/w zajęcia prowadzone są 

w każdej szkole. 

Odnośnie zajęć w okresie wakacyjnym, 

Wiceprezydent Miasta – Pani Marzena 

Dębniak wyjaśniła, że aby wziąć pod opiekę 

boiska, konieczne byłoby zatrudnienie 

nauczycieli.  Obecnie zajęcia prowadzone są 

w weekendy przez wykwalifikowane osoby  

i uczestniczy w nich wiele dzieci. 

Następnie Radna Małgorzata Krysa 

stwierdziła, że należałoby przekazać 

nauczycielom prośbę o informowanie 

rodziców o przedmiotowych zajęciach. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 

 

Protokołowała:                                     Przewodniczył: 

 

Anna Krakowiak              Przewodniczący Komisji 

  Mariusz Łata 

     

 


